

DU HAR ANSØGT OM AT FÅ EN ERHVERVSMENTOR

LÆS DETTE DOKUMENT GRUNDIGT IGENNEM. SÅ ER DU KLAR TIL AT
STARTE FORLØBET MED DIN ERHVERVSMENTOR.

HVAD ER EN ERHVERVSMENTOR?

En erhvervsmentor er en frivillig person, som kan støtte og guide dig som ny borger med at finde arbejde eller søge uddannelse i Danmark. En erhvervsmentor er aktiv på det danske arbejdsmarked, arbejder inden for din branche og har en bred forståelse for, hvad der skal til for at komme i job i Danmark.

HVAD KAN EN ERHVERVSMENTOR HJÆLPE DIG MED?

- At svare på spørgsmål om jobsøgning, forskellige jobmuligheder og/eller uddannelse
- Dele sin viden om det danske arbejdsmarked og arbejdskultur med dig
- Afklaring af kvalifikationer og inspiration til karriere og uddannelse

Din mentor kan ikke tilbyde dig et job eller praktik, men kan give dig nyttig viden og inspiration til, hvordan du kan få et job.

HVAD HAR DU SAGT JA TIL?

- At mødes med din erhvervsmentor 1-2 gange om måneden i 6 måneder
- At tage hen til din erhvervsmentors mentor arbejdsplads til jeres møder
- At være aktiv deltagende i forløbet med din erhvervsmentor
- At en medarbejder fra Foreningen Nydansker må ringe dig på undervejs i dit forløb med din erhvervsmentor for at høre, hvordan det går og om du er glad for din erhvervsmentor

HVAD SKAL DER SKE NU?

- 1) Du vælger et tidspunkt, hvor en medarbejder fra Foreningen Nydansker må ringe dig op til en samtale. Først efter denne samtale, vil Foreningen Nydansker finde dig en erhvervsmentor. **Det er derfor vigtigt, at du svarer på mailen med et tidspunkt, hvor Foreningen Nydansker må ringe dig op.**
- 2) Foreningen Nydansker finder dig en erhvervsmentor inden for 4 uger. Når vi har fundet din mentor ringer vi til dig.
- 3) Erhvervsmentoren ringer til dig eller sender dig en mail for at aftale jeres første møde.
- 4) Du mødes med din erhvervsmentor 1-2 gange om måneden i 6 måneder.
- 5) Foreningen Nydansker ringer til dig undervejs i forløbet for at høre, hvordan det går.



YOU HAVE APPLIED FOR A CAREER MENTOR

PLEASE MAKE SURE YOU READ THIS DOCUMENT THOROUGHLY. THIS IS TO ENSURE THAT YOU ARE READY TO START THE MENTORSHIP WITH YOUR CAREER MENTOR.

WHAT IS A CAREER MENTOR?

A career mentor is a person who volunteers his or her time to support and guide you - as a newcomer - to find employment within your field or start an education in Denmark. A career mentor is active on the job market, works within your field, and knows the Danish job market well.

HOW CAN A MENTOR HELP YOU?

- Answer questions about the job hunt, different job opportunities and/or education within your field
- Share his or her knowledge about the Danish job market and workplace culture
- Help you clarify how your qualifications can be put into a Danish context and inspire you with regards to career and education opportunities
- Your career mentor cannot offer you a job but will be able to provide valuable knowledge and insight.

WHAT HAVE YOU AGREED TO?

- To meet with your career mentor 1-2 times a month in a period of 6 months
- To meet with your career mentor at his or her workplace
- To take active part in the mentorship
- That an employee from Foreningen Nydanske (Association New Dane) call you a couple of times during the mentorship to hear how the mentorship is going and to check if you are happy with your career mentor.

WHAT IS GOING TO HAPPEN NOW?

- 1) You choose a date and time where an employee from Foreningen Nydanske can call you for a short interview. Foreningen Nydanske cannot find you a career mentor before the interview has taken place. Therefore, it is important that you reply to the e-mail with a date and time.
- 2) Foreningen Nydanske finds you a career mentor within 4 weeks. When we have found your career mentor, we will call you.
- 3) The career mentor will contact you by phone or e-mail to arrange the first meeting.
- 4) You meet with your career mentor 1-2 times a month for a period of 6 months.
- 5) Foreningen Nydanske calls you a couple of times during the mentorship to hear how it is going.



لقد تقدمت بطلب الحصول على مرشد مهني

اقرأ هذه الوثيقة بتمعن لكي تكون على استعداد لبداية المشوار مع مرشدك

من هو المرشد المهني؟

المرشد المهني هو شخص متطوع يساهم بدعم وتوجيه الوافد الجديد للعثور على عمل في مجال تخصصه والمساعدة والتوجيه بكيفية بدء التعليم في الدنمارك. خدمات التوجيه والإرشاد المهني وسيلة فعالة في سوق العمل ومعترف به في الدنمارك.

بماذا يستطيع المرشد المهني أن يساعدك؟

- 1) الاجابة على أسئلة حول البحث عن الوظائف وفرص العمل المختلفة او فرص الدراسة.
- 2) مشاركة المعلومات حول سوق العمل وثقافة العمل في الدنمارك.
- 3) توضيح المؤهلات والمسارات فيما يتعلق الحياة المهنية والتعليمية.

ملاحظة! لا يمكن لمرشدك المهني ان يقدم لك وظيفة او تدريب ولكنه يمنحك معلومات قيمة ومفيدة لكيفية الحصول على وظيفة.

هل أنت مستعد وموافق على؟

- 1) مقابلة مرشدك الخاص مرة او مرتين بالشهر لمدة 6 أشهر.
- 2) الذهاب الى مكان عمل مرشدك الخاص ومقابلته هناك.
- 3) أن تكون فعال ونشط خلال فترة مقابلتك وحضورك مع مرشدك.
- 4) السماح لموظف من الجمعية ان يتصل بك ويتحدث معك عن التطورات مع مرشدك ومعرفة إن كنت سعيد بهذه المقابلات.

ما الذي سوف يحدث الآن؟

أختيار وقت مناسب لك حيث يستطيع موظف من الجمعية ان يتصل بك ويتحدث معك لكي يبحث لك عن مشرف مختص ولهذا فإنه من الضروري جدا الرد على ايميلك واخبارنا عن الوقت الذي تستطيع تلقي المكالمات به.

الجمعية سوف تبحث لك عن مشرف مهني خ ل فترة 4 اسابيع وسوف يتصل بك فوراً حين يجدو المشرف المناسب لك.

المشرف المهني سوف يتصل بك او يرسل ايميل لكي يخبرك بموعد المقابلة اولى بينكم.

سوف تقابل مشرفك الخاص مرة او مرتين بالشهر لمدة ستة أشهر.

الجمعية سوف تتصل بك وتسمع عن التطورات وا جرائيات مع مشرفك.